
J.nr. M 2034-0188 

Den 22. december 2005

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 62 (alm. del – bilag) stillet af 
Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg den 30. november 2005.

Spørgsmål  nr. 62:
Ministeren bedes redegøre for egne prioriteringer og synspunkter vedrøren-
de økonomi, størst mulig bredde i viden om og fortolkning af resultater samt 

for muligheden for at skabe baggrund for eksport af miljøviden og skabelse 

af nye jobs.

Svar:
Det er vigtigt at videreføre NOVANA bl.a. for at følge effekterne af Vandmil-

jøplanerne, for at opfylde Danmarks overvågningsforpligtelser i forhold til 

EU-direktiverne, og for at kunne prioritere den fremtidige indsats. Det er lige-
ledes vigtigt, at data fra NOVANA og anden relevant overvågning er tilgæn-

gelige, så flest mulige har gavn af dem. Allerede i dag udnyttes viden om na-

tur- og miljøovervågning af både private og offentlige institutioner, og  ofte i 

et samarbejde som baggrund for eksport af miljøviden. Dette vil blive videre-

ført i den fremtidige prioritering af natur- og miljøovervågningen.
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